

ຈາກອາຊີບຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ ຫັນມາປູກຊາໜັງຮາຍ ເຮັດໃຫ້ມີລາຍຮັບປີໜຶ່ງ 78 ລ້ານກີບ.

ພາຍຫຼັງທີ່ລັດຖະບານໄດ້ມີຄຳສັ່ງໃນການຍຸດຕິການຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ ອຳນາດການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນຕ່າງໆ ຕາງກໍເອົາໃຈໃສ່ໃນການສົ່ງເສີມພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນ ຫັນມາເຮັດການຜະລິດກະສິກຳ ເພື່ອສ້າງເສດຖະກິດຄອບຄົວບໍ່ວ່າຈະເປັນການປູກ, ການລ້ຽງ ແນໃສ່ປະກອບສ່ວນໃນການລົບລ້າງຄວາມທຸກຍາກຂອງປະຊາຊົນ ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບແນວທາງຂອງພັກ-ລັດຖະບານ.

ຈາກຄວາມເອົາໃຈໃສ່ຂອງແຕ່ລະທ້ອງຖິ່ນ ໃນການປູກລະດົມສົ່ງເສີມພໍ່ແມ່ປະຊາຊົນໃຫ້ເປັນເຈົ້າການ ປະຕິບັດວຽກງານດັ່ງກ່າວ ແລະ ຜ່ານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມາເປັນໄລຍະຫຼາຍປີ ກໍເກີດມີໜ່ວຍງານດ້ານການຜະລິດເກີດຂຶ້ນ ຈົນກາຍເປັນຄອບຄົວດີເດັ່ນດ້ານຕ່າງໆ.



ຄອບຄົວຂອງ ທ້າວ ບຸນທ່ຽງ ມວນມະນີ ອາຍຸ 54 ປີ ປະຊາຊົນບ້ານສະແມດໃຫຍ່ ເມືອງໄຊສະຖານ, ແຂວງໄຊຍະບູລີ ທີ່ໄດ້ຫັນອາຊີບໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບແນວທາງນະໂຍບາຍຂອງພັກ-ລັດ ຫັນຈາກການຜະລິດແບບກະຈາຍ ມາສູ່ການຜະລິດແບບເປັນກຸ່ມ ດ້ວຍການປູກຊາ ເປັນອາຊີບຫຼັກເຮັດໃຫ້ຊີວິດການເປັນຢູ່ໃນຄອບຄົວນັບມື້ດີຂຶ້ນເປັນກ້າວໆ.

ທ້າວ ບຸນທ່ຽງ ມວນມະນີ ກ່າວວ່າ: ກ່ອນປີ 2009 ຄອບຄົວຂອງເພິ່ນເອງໄດ້ຖືອາຊີບເຮັດໄຮ່ ປູກເຂົ້າເລື່ອນລອຍ ແລະ ຖືເອົາການປູກຊາເປັນອາຊີບສຳຮອງໃນໄລຍະນັ້ນ ພໍຮອດລະດູຜະລິດເຂົ້າກໍໄດ້ພາກັນໄປຖາງປ່າເຮັດໄຮ່ປູກເຂົ້າປະມານ 2-3 ເຮັກຕາ, ປີ

ໃດຟ້າຝົນອ່ານວຍຜົນຜະລິດກໍໄດ້ຫຼາຍກຸ້ມກິນ ປີໃດຟ້າຝົນບໍ່ອ່ານວຍສັດຕູພຶດທໍາລາຍຜົນຜະລິດຕໍ່າ ເຮັດໃຫ້ຂາດເຂົ້າກິນເປັນ ເວລາ 2-3 ເດືອນຕໍ່ປີ, ດັ່ງນັ້ນຈຶ່ງເຂົ້າປ່າເພື່ອຊອກຫາເຄື່ອງປ່າຂອງດົງຕາມທໍາມະຊາດໄປຂາຍ ແລ້ວຊື້ເຂົ້າມາກິນ ເພື່ອລ້ຽງ ຄອບຄົວ ແຕ່ຊີວິດຄອບຄົວເວລານັ້ນກໍຍັງຝືດເຄືອງ ເຮືອນຢູ່ບໍ່ຖາວອນ ພາຫະນະຮັບໃຊ້ກໍບໍ່ມີ ເວລາເຈັບເປັນກໍບໍ່ມີເງິນໄປ ປິ່ນປົວ.



ຮອດທ້າຍປີ 2009 ເມືອງໄຊສະຖານ ໄດ້ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນຢ່າງເປັນທາງການ ພັກ ແລະ ລັດ ໄດ້ມີນະໂຍບາຍຈັດສັນອາຊີບຄົງທີ່ ແລະ ຫຸ້ນທ່ຽງໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ ຫັນເອົາການປູກ ການລ້ຽງແບບທໍາມະຊາດກະແຈກກະຈາຍ ຫັນມາລ້ຽງແບບເປັນກຸ່ມ ຕິດພັນກັບການ ບໍລິການດ້ານເຕັກນິກ ແລະ ສິນເຊື່ອທະນາຄານ ຍ້ອນເຫັນໄດ້ແນວນັ້ນລູກຈຶ່ງໄດ້ປຶກສາຫາລືກັບຄອບຄົວ ຕົກລົງກັນປ່ຽນອາຊີບ ຈາກການເຮັດໄຮ່ປູກເຂົ້າແບບເລື່ອນລອຍ ມາປູກຊາເປັນອາຊີບຫຼັກ ເພາະຊາບ້ານສະແມດໃຫຍ່ ເປັນຊາທີ່ໄດ້ມາດຕະຖານ ເປັນທີ່ ຕ້ອງການຂອງຜູ້ບໍລິໂພກ ມີຕະຫຼາດຮອງຮັບຈາກພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ປູກເທົ່າໃດກໍຍັງບໍ່ພຽງພໍກັບຄວາມຕ້ອງການຂອງ ສັງຄົມ.

ປັດຈຸບັນມີເນື້ອທີ່ສວນຊາທັງໝົດ 6 ເຮັກຕາ ໂດຍອາໄສແຮງງານພາຍໃນຄອບຄົວທໍາການຜະລິດປີໜຶ່ງສາມາດສ້າງລາຍຮັບຈາກ ການຂາຍຊາໄດ້ 78 ລ້ານກີບ ນອກຈາກການປູກຊາແລ້ວ ຄອບຄົວຂອງເພິ່ນຍັງໄດ້ລ້ຽງສັດ, ຫາເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ແລະ ຂາຍເຄື່ອງ ຍ່ອຍປີໜຶ່ງໄດ້ 20 ລ້ານກີບ ສັງລວມແລ້ວ ປີໜຶ່ງສາມາດສ້າງລາຍຮັບເຂົ້າໃນຄອບຄົວໄດ້ທັງໝົດ 98 ລ້ານກີບ ສະເລ່ຍໃສ່ຫົວຄົນ ໜຶ່ງພາຍໃນຄອບຄົວໄດ້ 12 ລ້ານກວ່າກີບ ຕໍ່ຄົນຕໍ່ປີ, ຈາກຜົນທີ່ໄດ້ຮັບຂ້າງເທິງນັ້ນທຽບໃສ່ເມື່ອກ່ອນເຮັດໃຫ້ຄອບຄົວຂອງລູກ ດີ ຂຶ້ນຕາມລໍາດັບ ສາມາດສ້າງເຮືອນຢູ່ຖາວອນມີເງິນສົ່ງລູກຫຼານຮຽນຕໍ່ ມີເງິນແຮໄວ້ໃຊ້ໃນຍາມຈໍາເປັນ.



ທ້າວ ບຸນທ່ຽງ ມວນມະນີ ຍັງໄດ້ກ່າວຕື່ມວ່າ: ໃນຕໍ່ໜ້າຄອບຄົວຂອງລູກຍັງຈະໄດ້ພ້ອມໃຈກັນຂະຫຍາຍສວນຊາອອກຕື່ມອີກໃຫ້ໄດ້ 2-3 ເຮັກຕາ ພ້ອມທັງຈະອານຸລັກ ຮັກສາຕົ້ນຊາພັນພື້ນເມືອງດີໆໄວ້ ເຮັດແນວພັນເພື່ອປູກໃນປີຕໍ່ໆໄປ ແລະ ຄາດວ່າປີຕໍ່ໄປຄອບຄົວຂອງລູກຈະມີລາຍຮັບຈາກການຂາຍຊາ ຂາຍສັດ ຂາຍເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ແລະ ບໍລິການຄ້າຂາຍຍ່ອຍທັງໝົດ 100 ລ້ານກີບຂຶ້ນໄປ.

ຂໍ້ມູນຈາກ: MediaLaos

ຂ່າວສານຈາກ: Vientiane Mai 28/9/2020